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2021. ÉVET ÉRTÉKELÓ BESZÁMOLÓJA  
 

 

Tisztelt Képviselő testület!  

 

Egyesületünk 2021. évi működése, megfelelt a polgárőr törvény, a megyei szövetség, valamint saját 

szabályozóink előírásainak. 

A Polgárőrség, benne egyesületünk is, mint önkéntesekből álló civil szervezet, Európában egyedülálló 

módon, törvényi felhatalmazással, aktív szereplője az ország, a megyénk biztonságpolitikájának, az 

állami szervek, önkormányzatunk, a társadalom által elismert alkotója az objektív és a szubjektív 

biztonságnak. Megbízható stratégiai partnere vagyunk a rendőrségnek, valamint a közbiztonság 

fenntartásában érdekelt más szerveknek. 

Az Egyesületünknek az elmúlt évben is alapfeladata volt a közterületi járőrszolgálat, figyelőszolgálat, 

továbbá a jelzőőri szolgálat, amit leggyakrabban személygépkocsival, gyalogosan, láttak el polgárőreink. 

Figyelőszolgálat ellátására a településen közterületen, valamint mező- és erdőgazdasági területen 

előforduló bűncselekmények, szabálysértések megelőzése, megakadályozása és felfedése céljából 

került sor posztos polgárőrökkel, mozgójárőrözéssel, folyamatos, vagy időszakos figyeléssel. 

Törvénysértés és más rendellenesség észlelése esetén polgárőreink értesítették az illetékes hatóságot. 

Jelzőőri feladatokat a közlekedési balesetek, kiemelt rendezvények, továbbá a közlekedés 

zavartalanságának biztosítása érdekében bölcsődék, óvodák, általános és középiskolák közvetlen 

közelében láttak el a polgárőrök.  

2021-es évi tevékenységünk meghatározó eleme, a korábbi évekkel ellentétben, nem a rendezvények 

lebonyolítása és biztosítása volt. 

Kiskőrös, az évek során a „rendezvények” városává vált. Ezt sajnos felülírta a világjárvány, amely a 

rendezvényeket leginkább a kisebb családi összejövetelek szintjére zsugorította. Ezek közül is, sajnos sok 

esetben, temetések alkalmával kérték egyesületünk „figyelő szemeit”, hogy a kegyeleti időszak 

lebonyolítása idejére, felügyeljünk egy–egy ingatlant. 

Ezeken kívül, összesen 9 kisebb-nagyobb rendezvény volt, amelyek biztosításában, lebonyolításában 

közreműködtünk. 

Alapvető célunk, a bűncselekmények, a társadalomban megjelenő, jogsértő magatartások megelőzése 

volt, az elmúlt évben is. Ezen cselekmények számának tényleges visszaszorítására, azok adott 

helyzetekben, a meglévő normák szerinti lereagálására, a rendvédelmi szervek a hivatottak. 

Azért fontos ezt hangsúlyozni, mert érezhető a fokozatos összemosódás, ebben a kérdésben. 

Egyesületünk tagjai nevében tudok csak nyilatkozni, így azt tudom mondani, hogy teljesen tisztában 

vagyunk a képességeinkkel, a felkészültségünkkel, valamint azzal is, hogy civilek kívánunk maradni! 

Olyan civilek, akik ezen módon (is) hozzájárulni szeretnének, a tágabb értelemben vett „saját” közvetlen 

környezetük boldogulásához! 

Ez azonban, nem hivatásszerű! 

Egyesületünk tagjai, a közrend és a közbiztonság védelmében változatlanul önként, ellenszolgáltatás 

nélkül vesznek részt, tevékenységükkel közfeladatot ellátva. 

Melléklet a ........../2022. sz. Képv. test. határozathoz



A KVPE és főbb célkitűzései az OPSZ iránymutatását is figyelembe véve 2021. évre az alábbiak voltak: 

 

Az elmúlt évben, kiemelt feladatként kaptuk és kezeltük, a „Balesetmegelőzés éve” programot, illetve a 

„Tiszta Magyarországért” kormányprogramot is. Ennek megfelelően, köz- és külterületi feladataink 

jelentős részét, ezen két témakörnek a tükrében hajtottuk végre. Nagy számú külterületi, illegális 

lerakót, nagymértékben (hulladéktól) szennyezett területeket térképeztünk fel, illetve ezen 

helyszínekről, informáltuk is a megfelelő fórumokat. 

A balesetmegelőzés témaköréhez, leginkább a laikusként megfigyelt eseménysorozatok tapasztalatait 

osztottuk meg a közlekedést felügyelő, valamint azt szervező személyekkel. 

Itt kell megjegyezzem, hogy nagyon nagyra értékelem azt a nyitottságot, bizalmat és türelmet, amelyet 

Kothencz Zoltán rendőr alezredes, és Dóka Márton rendőr százados Urak képviselnek, egyesületünk 

irányába! 

Ezúton is köszönjük, segítő, támogató, időnként már—már mentori munkájukat! 

A 2021. évben végzett szakmai munka értékelése:  

 

Az elmúlt évben, az egyesület 3 fővel bővült, azonban Harangozó Ferenc polgárőrtársunk elvesztésével 

gyengültünk is. Jelenleg 47 fő a taglétszámunk, melyből 5 fő tiszteletbeli tag. 

Polgárőrségünk szolgálatainak ellátását, 23 aktív személlyel oldjuk meg. 

2021-ben, 7.528 óra szolgálati időt töltöttünk a közterületeken, önálló szolgálattervezés formájában. 

Ezen kívül, bűnmegelőzési, közlekedési, valamint rendezvénybiztosítási feladatokat láttunk el, a 

Kiskőrösi Rendőrkapitánysággal közösen, 1.012 szolgálati óraszámban. 

Visszatartásos intézkedés volt 3 alkalommal, eltűnt személyt kutattunk 2 alkalommal, valamint 28 

alkalommal történt hatóság felé jelzés. 

Összesen 186 főnek nyújtottunk segítséget, vásároltunk alapvető élelmiszereket, gyógyszert, vagy 

bármilyen szükséges eszközt azok számára, akik kértek tőlünk segítséget. Ezeket el is szállítottuk, az 

érintettek által megadott címekre. 

Polgárőreink, sokszor saját egészségüket kockáztatva, mégis jól szervezett csapatként tették dolgukat, 

amikor erre szükség volt! 

Ha a számok beszélnének csak a munkánkról, akkor azt mondhatom el, hogy a szolgálati órák 

tekintetében, az egy fő/évre eső órák száma 203 szolgálati órát jelent! 

Ezt kicsit kibontanám: 

Egy alkalmazotti munkavállaló számára ma Magyarországon, a munkahét 40 órás. 

Ennek tükrében láthatjuk, hogy az egyesület tagjai átlagban, 5 munkahetet töltöttek önkéntesen, 

ellenszolgáltatás nélkül, vállalt feladataik teljesítésével. Természetesen, ez a teljes taglétszám 

tekintetében igaz, azonban mint fentebb említettem, mindösszesen 23 aktív taggal oldjuk meg 

feladatainkat. 

Ehhez -a magam részéről- nem tudok mást hozzátenni, mint hogy Nagyon Köszönöm mindenkinek! 

2021-es év tartogatta a tisztújítás komoly kihívását is, egyesületünk életében. Rendkívül előremutató az 

a hozzáállás az egyesület tagjai részéről, amelyet tanúsítottak ebben a nehéz időszakban, ezzel a 

feladattal kapcsolatban is! 

 



Ennek eredményeképpen, új tisztségviselői gárda állt össze: 

Elnök: Balogh István 

Helyettes vezető: Juhász Tibor 

Titkár: Szentgyörgyi Csaba 

 

Úgy gondolom, hogy a szakmai munka részét képezi az a tény is, hogy az Önkormányzat által biztosított 

irodahelyiség helyett, egy másik, komfortosabb, méreteit tekintve nagyobb és kényelmesebb, valamint 

központi helyen található helyiséget kaptunk használatra. 

Kihívást jelentett még az újonnan használatba vett iroda tekintetében, hogy lehetőség nyílt, a helyiség 

felújítására, melyhez egy pályázati forrás nyújtotta a pénzügyi alapot. 

Én, személy szerint nagyon örülök neki, hogy a Kiskőrös Városi Polgárőr Egyesület részese lehet, a Városi 

ingatlanvagyon megújulásának, akár még ilyen kicsiny módon is, mint ebben az esetben. 

A pályázat sikeres volt, a felújítás meg is történt. 

Anyagi, technikai ellátottság:  

 

Egyesületünk 2021-ben, elsősorban a ruházat, illetve a kisebb technikai eszközök beszerzése irányába 

tett jelentős lépéseket. Jelenleg az újonnan jelentkezőket nadrággal, zubbonnyal, pólóval, láthatósági 

mellénnyel, valamint baseball sapkával, négy évszakos kabáttal, tudjuk azonnal felszerelni. 

 

2021-ben, egyesületünk a Megyei Szövetségtől 300.000 Ft, az Önkormányzattól 500.000 Ft anyagi 

támogatásban részesült.  

Az Önkormányzattól kapott támogatási összeget, teljes mértékben, az egyesület működésére használtuk 

fel (biztosítási, közüzemi, számviteli szolgáltatási díj, valamint minden egyéb, az Egyesület működésével 

összefüggő költség formájában). 

2022. év főbb célkitűzései:  
 

 „Látható” és hatékony közterületi polgárőr szolgálat, a szolgálati órák növelésével. 

 Az Ifjú Polgárőrök felvétele, aktív bevonása a polgárőr tevékenységbe.  

 Az együttműködés további biztosítása a rendőrséggel, az önkormányzatokkal és más, a 

közbiztonság fenntartásában érdekelt állami, társadalmi szervezetekkel.  

 A kommunikációs tevékenységünk további javítása, a lakosság körében a polgárőrség 

népszerűsítése.  

 Esetlegesen kiírt, pályázatok, forrásainak elnyerése. 

 Anyagi, technikai eszközparkunk bővítése, 1 db rendszámfelismerő rendszer, valamint egy nagy 

értékű drón beszerzésével. 

 Az egységes megjelenés további bővítése, az „idény” ruházatok beszerzésével. 

 

Szintén a pandémia okán, sajnos azt kell mondjam, hogy a korábbi években kialakult havi „rutin”, amikor 

is a város vezetése, azon feladatok tervezése során, amely érint minket, (sok esetben ez a tervezés 

fázisában még csak esetleges) az egyesületet vezetését meghívja, megszakadt. 

Ennek a „rutinnak” az újraszervezése lesz az egyik legnagyobb kihívás ennek az őrületnek a végeztével. 



A 30 éves polgárőrség, elmúlt éve sem volt, kihívásoktól, nem várt eseményektől mentes. Tagjainknak 

is szembe kellett nézni, a sokéves fennállás óta, soha nem tapasztalt egészségügyi válsághelyzettel, az 

ismeretlen vírus által okozott járvány újabb és újabb hullámaival. 

Bármennyire is segíteni szándékoztunk, sajnos nem tudtunk minden helyzetet maradéktalanul 

megoldani. 

 

Természetesen, rengeteg módon lehet tenni embertársainkért, környezetünkért, amely módok közül 

csak egy a Polgárőrség. 

Mi itt találtuk meg a hozzánk legközelebb álló módot arra, hogy tegyünk valamit a saját lehetőségeink, 

képességeink és erőnk szerint úgy, hogy mindez egy normarendszer útbaigazítása, és támogatása 

szerint, nagyon pontosan körbejelölt határok között mozogjon.  

Egyikünknek sem volt könnyű, ez az elmúlt 2021-es év. Mégis azt mondom, hogy felesleges a 

hátratekintgetés, hiszen ott, minden változatlan. 

Pont olyan, ahogy megtörtént. 

 

Végezetül köszönetet mondok azért a sok segítségért, támogatásért, amelyet egyesületünk számára 

nyújtottak a velünk együttműködő szervezetek. 

Nagyon köszönöm Önkormányzatunknak támogató segítségét, Polgármester úrnak a bíztató 

gondolatait, ugyanakkor kritikáit is. 

A Kiskőrösi Rendőrkapitányság bizalmát, tanácsait támogatását és azt, hogy tényleg bármikor elérhetőek 

kollégáik, még akár szabad, vagy pihenőidejükben is!  

Kiskőrös, 2022.05.04 

Tisztelettel: Balogh István 

KVPE elnök 

 


